
 
 
 

 
 

De Voorzitter van de Tweede Kamer 
der Staten-Generaal 
Binnenhof 1 A 
2513 AA  S GRAVENHAGE 
2513AA22XA 

 
 
Postbus 90801 
2509 LV Den Haag 
Anna van Hannoverstraat 4 
Telefoon (070) 333 44 44 
Fax (070) 333 40 33 
www.szw.nl 

 
 

  

  
  

 
Onderwerp Kamervragen van het lid Van Gent 

 

Uw brief 2070828440 
Ons kenmerk UB/A/2008/25067 
Datum 10 september 2008 

 
 

 
 
Hierbij zend ik u de antwoorden op de Kamervragen van het lid Van Gent (Groen Links) over 
de miljoenenstrop voor UWV aangaande het mislukken van het automatiseringsproject aan-
gaande de WIA. 
 
 
De Minister van Sociale Zaken 
en Werkgelegenheid, 
 
 
 
 
 
(J.P.H. Donner)
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2070828440 
 
Vragen van het lid Van Gent (Groen Links) aan de minister van Sociale Zaken en Werkgele-
genheid over de miljoenenstrop voor UWV aangaande het mislukken van het automatiserings-
project aangaande de WIA. (Ingezonden 28 augustus 2008) 
 
1 
Klopt de berichtgeving dat UWV door het mislukken van het automatiseringsproject aangaan-
de de WIA 87 miljoen euro verliest? 
 
Antwoord 
Zoals ik u in mijn brief van 23 juni 2008 schreef, heeft UWV mij aangegeven dat de Definitie-
ve voorziening Wia € 87 miljoen heeft gekost, en worden deze cijfers verder onderzocht. 
 
2 
Herinnert u zich dat u op 11 april van dit jaar de Kamer informeerde door middel van een brief 
waarin u de aanzienlijke problemen en vertraging van het automatiseringsproject aangeeft, 
waarin u aangaf dat UWV verwachtte dat de problemen opgelost zouden kunnen worden? 
Kunt u nauwkeurig toelichten wat er in de tussenliggende twee maanden is gebeurd dat het 
probleem van oplosbaar naar onoplosbaar is verschoven en of u tussentijds ook signalen heeft 
gekregen van een verergering van de situatie? 
 
Antwoord 
In mijn brief van 11 april 2008 over het rapport “Invoering WIA” van de Inspectie Werk en 
Inkomen (IWI), berichtte ik u inderdaad dat de invoering van de Definitieve voorziening Wia 
was vertraagd. Het UWV verwachtte mij in juni 2008 te kunnen informeren over hoe de pro-
blemen konden worden opgelost en wat daarvan de kosten zouden zijn. Tevens meldde ik u dat 
UWV een externe deskundige had ingeschakeld voor een onafhankelijk oordeel over de uit-
komsten van het eigen onderzoek. 
In april waren de problemen derhalve dusdanig dat de Raad van bestuur van UWV heeft beslo-
ten tot een diepgaand onderzoek. Op dat moment was het de bedoeling dat dit aanknopings-
punten zou geven voor het oplossen van de problemen. Gaande het onderzoek werd echter 
duidelijk dat het als het al mogelijk zou zijn de problemen op te lossen, er sprake zou zijn van 
een te duur en bovendien complex systeem. De situatie is in de maanden na april dus niet ver-
ergerd, maar de ernst van de situatie is duidelijker geworden. 
Op basis hiervan heeft de Raad van bestuur van UWV besloten de ontwikkeling van de Defini-
tieve voorziening WIA stop te zetten en mij hierover te informeren. Ik heb onverwijld uw Ka-
mer over dit besluit geïnformeerd in mijn brief van 17 juni 2008. Ik meldde in deze brief te-
vens dat UWV diepgaand onderzoek doet naar de oorzaken van de ontstane situatie en naar 
hoe het nu verder moet, dat ook de IWI onderzoek doet, en dat ik u in de loop van september 
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schriftelijk zal informeren over de gang van zaken rond de Definitieve voorziening Wia en de 
maatregelen die ik heb getroffen. 
 
3 
Herinnert u zich uw brief van 17 juni van dit jaar waaruit blijkt dat UWV pas recentelijk een 
deskundigen onderzoek heeft laten plaats vinden waaruit bleek dat het project, kort gezegd, 
een te hoog ambitie niveau heeft en daardoor te complex en onbeheersbaar is geworden? 
Waarom is dit onderzoek niet in een veel eerder stadium gedaan? 
 
Antwoord 
UWV en de inspectie doen momenteel onderzoek naar de oorzaken van de stopzetting van de 
bouw van de Definitieve voorziening Wia. Zoals toegezegd zal ik u in de loop van september 
hierover nader informeren. Wel is mij op dit moment duidelijk dat UWV in de afgelopen jaren 
verschillende deskundigenonderzoeken naar dit programma heeft laten uitvoeren. Ik zal de 
conclusies van deze onderzoeken en het vervolg hierop, bij mijn oordeel betrekken. 
  
4 
Is het waar dat begin dit jaar de kostenoverschrijding 35 miljoen euro was en daarmee sprake 
is van een totaal kostenplaatje van 87 miljoen euro? Kunt u ons uiteenzetten wat de effecten 
van deze enorme kostenpost zullen zijn voor het budget en de dienstverlening van UWV? 
 
Antwoord 
In de IWI-rapportage “Invoering Wia” (u toegezonden bij brief van 11 april 2008), is sprake 
van door UWV-geraamde € 35 miljoen meerkosten. Nu de bouw stopgezet is, worden deze 
kosten niet gemaakt. 
 
Zoals ik in antwoord op uw eerste vraag aangeef, heeft UWV mij gemeld dat de Definitieve 
voorziening WIA € 87 miljoen heeft gekost. De exacte cijfers worden momenteel onderzocht. 
In november 2008 zal de Raad van Bestuur UWV een eindrapportage leveren. 
In 2005 heeft mijn voorganger UWV een meerjarig budget voor de implementatie van de Wia 
ter beschikking gesteld. Uit dit budget is ook de tijdelijke Wia voorziening gefinancierd. Deze 
kostenpost heeft geen directe gevolgen voor de dienstverlening van UWV. 
 
 
5 
Deelt u de mening dat toekomstige activiteiten met het oog op de uitkeringen maar ook op de 
aanstaande integratie met het CWI zeer zorgvuldig tot stand moeten komen met voldoende 
monitoring om voorliggende situaties te voorkomen? Kunt u de Kamer inzicht geven in de te 
verwachten kosten voor de ontwikkeling van de «Definitieve voorziening WIA»? 
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Antwoord 
Ik deel uw mening dat zorgvuldigheid is geboden en al het mogelijke moet gedaan worden om 
soortgelijke situaties te voorkomen. 
UWV beraadt zich, mede op basis van het lopende onderzoek naar de gang van zaken WIA-
ICT, op de consequenties van het stopzetten van de bouw van de Definitieve voorziening Wia.  
Conform toezegging zal ik uw Kamer in september 2008 informeren door middel van een tus-
senrapportage van het UWV onderzoek en het onderzoek van de inspectie werk en inkomen. 
In november 2008 zal de Raad van Bestuur mij over de eindresultaten van het onderzoek in-
lichten. Daarna is het mogelijk inzicht te krijgen in de te verwachten kosten (en eventueel 
daarmee samenhangende baten). UWV zal dit inzicht in het meerjarenbeleidsplan geven. 
 
6 
Kunt u deze vragen met spoed beantwoorden gezien de ernst van de situatie en de onrust die 
de berichtgeving met zich mee zal brengen? 
 
Antwoord 
Ja, bij deze. 

  


